
P R O T O K Ó Ł  NR   IV/11 
Z IV SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w  dniu 31 marca 2011r.  
 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 
Zakończenie obrad: godz. 20:23 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  15 tj. 100%  
 
W sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Turek      Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Irena Sotomska     Skarbnik Gminy  
5. Adolf Jarkowiec    Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty  
6. Grażyna Siemiątkowska  Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami 
7. Krzysztof Bugla    Radca Prawny 
8. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  

 
1. Otwarcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady IV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad.   Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o rozszerzenie porządku obrad o rozpatrzenie 
następujących projektów uchwał: 
- w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Janowie,  
- w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Babicach Nowych, 
- w sprawie nadania nazwy drodze położnej w Borzęcinie Małym. 
Wnioski w sprawie nadania nazw drogom zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję 
Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie swój wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad. 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wprowadzenie projektów uchwał jako punkty 
16, 17, 18 porządku obrad.  Pozostałe punkty automatycznie zmienią numerację.  

 
Radna B. Skrońska zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone 
przez Gminę Stare Babice, projekt ten może wywołać dużą dyskusję a jest wiele wskaźników, 
które mogą wpływać na stawkę. Uważa, że projektem uchwały powinna zająć się ponownie 
Komisja Oświaty.  

 
Przewodniczący rady gminy przypomniał, że radna Kaczurba rozesłała maile w tej sprawie, 
mail dotarł także do Biura Rady i został przekazany do Pana Jarkowca i Radcy Prawnego. 
Zaproponował aby nie zdejmować punktu z porządku obrad tylko wysłuchać opinii tych 
osób, jeżeli wyjaśnienia nie będą zadowalające to będzie można zdjąć ten punkt z porządku 
obrad.  

 
Radna B. Skrońska wycofała swój wniosek.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z III sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia na 2011 rok planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  
za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone przez Gminę Stare 
Babice. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wniesienia aportu 
rzeczowego w postaci prawa własności gruntów oraz zamiany nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej nr 
ew.41 stanowiącej własność gminy położonej we wsi Wojcieszyn. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów położonych we wsi Babice 
Nowe. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2008-2012 oraz zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład tego zasobu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Komendą Powiatową 
Policji dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na rok 
2011. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Janowie. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Babicach 

Nowych. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Borzęcinie 

Małym. 
19. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli „ Analiza umów 

zawartych pomiędzy gminą a kontrahentami pod względem celowości, legalności  
i gospodarności za 2010 rok”. 

20. Zapytania radnych. 
21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
22. Wolne wnioski i informacje. 
23. Zakończenie obrad. 
 

3. Przyjęcie protokółu z III sesji Rady Gminy. 
 
Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z III  sesji rady gminy, przy 
obecności 13 radnych.  
 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po III sesji: 
- przekazał Marszałkowi Województwa Mazowieckiego i Dyrektorowi Mazowieckiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich uchwałę Nr III/19/11 Rady Gminy z dnia 10 lutego 2011r w 
sprawie wyrażenia stanowiska wobec złego stanu technicznego dróg wojewódzkich 
zlokalizowanych na terenie gminy Stare Babice z prośbą o zajęcie stanowiska, w tej 
sprawie otrzymał odpowiedź do Wicemarszałka Zarządu Województwa Mazowieckiego 
(treść odpowiedzi stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 

- poinformował Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej o sposobie podjęcia uchwały Nr 
III/10/11 Rady Gminy Stare Babice z dnia 10 lutego 2011r w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Stare Babice na rok 2011, 

- otrzymał Uchwałę nr 65/W/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie dotyczącą opinii o możliwości sfinansowania planowego deficytu określonego 
w uchwale budżetowej Gminy Stare Babice  na rok 2011 oraz Uchwałę Nr 66/W/11 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o 
prawidłowości planowej kwoty długu Gminy Stare Babice-  Skład Orzekający RIO wydał 
pozytywne opinie,  

- otrzymał uchwałę Nr 94/K/11 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
orzeczenia o nieważności  § 3 uchwały Nr III/11/11 Rady Gminy Stare Babice z dnia 10 
lutego 2011r w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do realizacji projektów w 
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ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, z powodu naruszenia 
prawa tj. art. 211 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r o finansach publicznych w 
związku z uchwałą budżetową, organ nadzoru ustalił, że w uchwale budżetowej Gminy 
Stare Babice nie zostały zaplanowane wydatki wg klasyfikacji budżetowej wskazanej w § 
3 badanej uchwały, zatem § 3 uchwały jest sprzeczny z uchwała budżetową Gminy na rok 
2011, 

- otrzymał do wiadomości Rady Gminy pisma złożone do Wójta : 
- od mieszkańców ulicy Zachodniej w Zielonkach Parceli w sprawie: odwodnienia pasa 

działek położonych wzdłuż ulicy Zachodniej po stronie południowej, o naprawę 
nawierzchni ul. Zachodniej, doświetlenie pominiętego odcinka ul. Zachodniej, 
postawienie znaku drogowego przy wjeździe w ul. Zachodnią, rozwiązania sytuacji 
związanej z parkowaniem przyjezdnych samochodów przy boisku sportowym na ul. 
Południowej – z pismem zapoznała się Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Bezpieczeństwa, 

- od mieszkańców ul. Klonowej z Koczarg Starych z prośbą o pomoc w egzekwowaniu 
obowiązującego prawa w zakresie podwyższania gruntów pod zabudowę 
jednorodzinną w tym rejonie- z pismem zapoznano członków Komisji Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa, 

- od Stowarzyszenia Klaudyn dwa pisma, jedno w sprawie nowego rozkładu jazdy linii 
712 i pogorszeniu komunikacji, drugie pismo dotyczy fatalnej nawierzchni drogi 
wojewódzkiej nr 818, 

- od mieszkańca Lipkowa Pana Tadeusza Chudeckiego w sprawie zmian w 
funkcjonowaniu komunikacji na terenie gminy tj. kursowania tylko jedną częścią 
miejscowości Lipków linii 714 i wycofania linii 712, uważa On, także że absurdem jest 
wprowadzenie linii L-6, prosi Radę Gminy Stare Babice i Pana Wójta o wycofanie się z 
chybionego planu, który dla mieszkańców Lipkowa jest kompletnie nie do 
zaakceptowania, 

- otrzymał uwagi od sołtysa wsi Stare Babice dotyczące komunikacji autobusów, uwagi 
przekazał Zastępcy Wójta, 

- otrzymał do wiadomości pismo od radnego Dariusza Sobczaka skierowane do Wójta 
Gminy dotyczące przekazywania radnym istotnych dokumentów dotyczących głosowań 
tuż przed samym głosowaniem – na prośbę zainteresowanego odczytał treść pisma 
(pismo stanowi załącznik nr 2 do protokółu), 

- otrzymał do wiadomości Rady Gminy pismo skierowane do Wójta od Pana Tadeusza 
Kopra zawierające uwagi do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Blizne Łaszczyńskiego i Blizne Jasińskiego pismo przekaże radnym 
przy omawianiu projektu planu 

- otrzymał postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 
dotyczące odmówienia dopuszczenia Stowarzyszenia Interesu Społecznego do udziału w 
charakterze uczestnika postępowania w przedmiocie zaopiniowania projektu planu 
ochrony dla rezerwatu w sprawie skargi Pana Mariana Okręglickiego na uchwałę Rady 
Gminy z dnia 24 września 2009r Nr  XXXIII/316/09- doręczenie postanowienia przekazał 
Wójtowi Gminy z uwagi, że wykonanie powyższej uchwały powierzono Wójtowi, 

- otrzymał od Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o.o. wniosek o 
przedłużenie na okres jednego roku tj. do dnia 31 maja 2012 roku obowiązywania 
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dotychczasowych taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków dla Gminy Stare Babice – wniosek przekaże radnym w celu rozpoczęcia prac w 
Komisji, 

- otrzymał od Wójta Gminy pismo dotyczące procedury prawno-organizacyjnej oraz 
kosztów projektu i zakupu sztandaru dla Gminy Stare Babice, pismo skierował do Komisji 
Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz do Pana Kazimierza Dymka, 
Komisja Oświaty na swoim posiedzeniu omówiła powyższą sprawę, Komisja proponuje 
przystąpić do procedury podjęcia uchwały, w tym do opracowania projektu sztandaru, 
insygniów gminy, a także uregulować kwestie znaku graficznego promującego gminę  w 
tej kwestii proponuje opracowanie projektów przy współpracy  Instytutu Heraldycznego 
lub Komisji Heraldycznej, 

- otrzymał wniosek Rady Sołeckiej Janów w sprawie nadania nazwy drodze we wsi Janów 
oznaczonej nr ew. 3 K.P.J nazwę Generała Brygady Witolda Urbanowicza, wniosek  grupy 
10 osób posiadających czynne prawo wyborcze do organów gminy w sprawie nadania 

nazwy drodze oznaczonej nr ew. 99/6 położonej w Babicach Nowych nazwę Generała 
Mieczysława Dąbkowskiego, wniosek 3 radnych Rady Gminy w sprawie nadania nazwy 
drodze położonej w Borzęcinie Małym oznaczonej nr ew. 26/5 nazwę Wschodzącego 
Słońca, wnioski skierował do Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej, Komisja wydała pozytywną opinię, z tym, że Rada Sołecka Janów 
zaproponowała nazwę Generała Brygady Witolda Urbanowicza, Komisja proponuje 
nazwę generała Witolda Urbanowicza,  projekty uchwał są w dzisiejszym porządku obrad, 

- otrzymał w dniu dzisiejszym Zarządzenie Wójta Gminy w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej za rok 2010- sprawozdania przekaże radnym, zorganizuje wspólne 
posiedzenie w celu omówienia sprawozdania, 

- uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 
- dokonał analizy oświadczeń majątkowych radnych, 
- podjął działania do zwołania IV sesji  Rady Gminy, 
- w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 
- odbył spotkanie z Dyrektorem Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich ws. 

modernizacji dróg wojewódzkich na terenie gminy, 
- uczestniczył w naradzie w starostwie Powiatu Warszawskiego Zachodniego poświęconej 

organizacji wystawy fotografii z pielgrzymek Jana Pawła  II w naszym kraju, 
- brał udział w uroczystym zakończeniu Roku Chopinowskiego, 
- brał udział w posiedzeniu Zarządu Międzygminnego Związku Kampinos, 
- przeprowadził naradę ws. modernizacji linii NN i oświetlenia ul. Królowej Marysieńki, 
- przeprowadził negocjacje ws. alternatywnego poprowadzenia kanału tłocznego w 

kanalizacji w Lubiczowie, 
- przeprowadził negocjacje ws. najmu części nieruchomości w Wojcieszynie, 
- odbył spotkanie z Wiceministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi Tadeuszem Nalewajkiem m.in. 

ws. możliwości pozyskania gruntów i środków na małą retencję, 
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- brał udział w Walnym Zgromadzeniu Międzygminnego Związku Kampinos, 
- przeprowadził kolejną naradę z przedstawicielem Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń 

Melioracyjnych ws. stanu i planów konserwacji ogólnych urządzeń melioracyjnych, 
- przeprowadził pierwszą naradę z sołtysami, radnymi, mieszkańcami i przedstawicielami 

ZTM ws. pierwszych uwag do nowego układu komunikacji zbiorowej w gminie, 
- odbył naradę z prezesem MPO ws. współpracy odnośnie rekultywacji wysypiska 

Radiowo, 
- przeprowadził negocjacje z mieszkańcami Latchorzewa w sprawie wyrażenia zgody na 

ułożenie rurociągu kanalizacyjnego w prywatnym gruncie, 
- skoordynował prace przygotowawcze ws. organizacji wystawy fotograficznej 

poświęconej pontyfikatowi Jana Pawła II, 
- przeprowadził kolejną naradę z przedstawicielami ZTM ws. korekt nowego układu 

komunikacji zbiorowej w gminie, 
- uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK Eko-Babice sp. z o.o., 
- przeprowadził naradę z przedstawicielem ANR w różnych sprawach, 
- brał udział w posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 
- uczestniczył w naradzie z przedstawicielami TP S.A. ws. planowanych inwestycji na 

terenie gminy, 
- wspólnie ze Starostą Powiatu Warszawskiego Zachodniego i Komendantem Powiatowym 

Policji brał udział w naradzie z Prokuratorem Apelacyjnym ws. możliwości utworzenia 
Prokuratury Rejonowej w Starych Babicach,  

- brał udział w naradzie z przedstawicielami Wojewody Mazowieckiego, Zarządu 
Województwa, WFOŚiGW, KPN, PWZ oraz gmin tzw. „parkowych” ws. konserwacji 
cieków wodnych na terenie KPN, 

- uczestniczył w zebraniu mieszkańców Borzęcina i okolicznych sołectw, 
- podpisał akt notarialny na nieskorzystanie z prawa pierwokupu nieruchomości w 

Klaudynie, 
- brał udział w Konferencji podsumowującej realizację i funkcjonowanie projektów w 

ramach Funduszu Norweskiego, 
- przeprowadził naradę z przedstawicielami SM Wola ws. możliwości odprowadzenia wód 

deszczowych z planowanej inwestycji w Lipkowie do urządzeń melioracyjnych, 
- przeprowadził naradę z mieszkańcami Koczarg Starych ws. ustanowienia dojazdu do 

działek budowlanych w związku z aktualizacją miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego,  

- przeprowadził kolejne negocjacje z przedstawicielami firmy „Zambet” ws. zawarcia 
ugody dot. wzajemnych rozliczeń wynikających z kontraktu na wykonanie przedszkola 
gminnego w Bliznem Jasińskiego, 

- przeprowadził kolejną naradę z przedstawicielem Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń 
Melioracyjnych, Gminnej Spółki Wodnej i PWZ ws. stanu i planów konserwacji ogólnych 
urządzeń melioracyjnych oraz zasad naliczania odpłatności za odprowadzanie wód 
deszczowych, 

- uczestniczył w naradzie przedstawicieli gmin PWZ ze starostą poświęconej głównie 
sprawom bezpieczeństwa. 
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Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 24/2011  - w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu Organizacyjnego 

Urzędu Gminy Stare Babice   
Zarządzenie Nr 25/2011 - w sprawie wskazania szczegółowych zasad wykonywania 

czynności kancelaryjnych i obiegu dokumentów w Urzędzie Gminy 
Stare Babice w zakresie spraw wynikających z Instrukcji 
Kancelaryjnej   

Zarządzenie Nr 26/2011 - w sprawie zasad zamawiania, używania, ewidencjonowania oraz 
likwidacji pieczęci i pieczątek w Urzędzie Gminy Stare Babice   

Zarządzenie Nr 27/11  - w sprawie wykonania uchwały budżetowej Gminy Stare Babice na 
2011  

Zarządzenie Nr 28/11  - w sprawie przyznania dyrektorom placówek oświatowych 
zróżnicowanego dodatku motywacyjnego i zatwierdzenia tego 
dodatku na okres od 01-03-2011 do 31-08-2011   

 
Zarządzenie Nr 29/11 - w sprawie ogłoszenia ustnego przetargu nieograniczonego na 

sprzedaż nieruchomości gminnych i powołania komisji 
przetargowej    

Zarządzenie Nr 30/11  - w sprawie ogłoszenia nieograniczonego na sprzedaż 
nieruchomości gminnych i powołania komisji przetargowej    

Zarządzenie Nr 31/2011 - w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia naboru i 
dokonania oceny kandydatów na dwa stanowiska urzędnicze w 
Referacie Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy Stare Babice   

Zarządzenie Nr 32/11  - w sprawie zmian w Budżecie Gminy Stare Babice na 2011 rok.  
Zarządzenie Nr 33/2011  - zmieniające zarządzenie w sprawie utworzenia w Urzędzie Gminy 

Stare Babice Dyżuru na potrzeby podwyższenia gotowości 
obronnej państwa oraz uruchomienia realizacji zadań obronnych 
wynikających z wyższych stanów gotowości obronnej państwa   

Zarządzenie Nr 34/2011  - w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu zmiany 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Stare Babice w czasie jego ponownego wyłożenia  

Zarządzenie Nr 35/2011 - w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych po terminie do 
projektu zmian Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Stare Babice  

Zarządzenie Nr 36/2011  - w sprawie powołania Zespołu Opiniującego wyłonienie ofert na 
realizacje zadań Gminy Stare Babice z zakresu upowszechnienia 
kultury i sztuki w 2011 r.  

Zarządzenie Nr 37/2011 - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok 
Instytucji Kultury Gminnej Biblioteki Publicznej w Starych Babicach  

Zarządzenie Nr 38/2011 - w sprawie wprowadzenia systemu elektronicznego obiegu 
dokumentów i spraw „DOCLOW” w Urzędzie Gminy Stare  

Zarządzenie Nr 39/2011 - w sprawie przekazania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
oraz sprawozdania z wykonania planu finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej za 2010 rok.   
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Radny T. Szuba poprosił Przewodniczącego o poinformowanie o wyroku Naczelnego Sądu 
Administracyjnego dotyczącym sprawy Pana Okręglickiego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że Pan Okręglicki wystąpił do sądu aby pomocniczym 
organem z jego strony było Stowarzyszenie Interesu Publicznego, sąd odrzucił ten podmiot. 
Pan Okręglicki odwołuje się od tego wyroku.  
 
Radna B. Skrońska spytała o oświetlenie ul. Królowej Marysieńki – jaki jest wynik 
przeprowadzonej analizy, jakie będą kolejne kroki, czego mogą się spodziewać mieszkańcy.  
 
Wójt odpowiedział, że mieszańcy mogą się spodziewać  oświetlenia i wybudowania nowej 
trakcji oświetlenia niskiego napięcia. Problemem tu jest fakt, że nie wszyscy mieszkańcy  
zgadzają się na poprowadzenie linii nad ich działkami.   
 
Radny A. Kotwicki poprosił o rozszerzenie dwóch tematów: rezygnacji z pierwokupu 
nieruchomości w Klaudynie i spotkania z przedstawicielami MPO w sprawie góry śmieci.  
 
Wójt odnośnie pierwszej części pytania poinformował, że firma Eco-Productions nabyła 
przed 20 laty użytkowanie wieczyste działki, obecnie zbywają część nieruchomości objętej 
tym prawem. W każdym takim przypadku gminie przysługuje prawo pierwokupu.  
Tematem spotkania z przedstawicielami MPO było przyjęcie aktualizacji miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, co się przeciąga z uwagi na brak stanowiska Ministra 
Rolnictwa w zakresie odrolnienia pewnych nieruchomości objętych zmianą. W związku z tym, 
że pod koniec roku wygasają zgody na rekultywację składowiska trzeba uchwalić plan 
miejscowy, co umożliwi kontynuację rekultywacji w oczekiwanym kształcie. Poinformował, 
że będzie składał wniosek do Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji dotyczącej uchwalenia 
aktualizacji części planu.   
  
Radny D. Sobczak odnośnie modernizacji dróg wojewódzkich spytał czy są jakieś inne 
informacje, niż te z którymi Radę zapoznał Przewodniczący.  
Spytał czy są jakieś konkretne informacje w  wyniku rozmów z TP SA.  
 
Wójt odpowiedział, że nie ma nowych informacji, obecnie trwa postępowanie o uzyskanie 
pozwolenia na budowę, jest szansa na modernizację ul. Sikorskiego w tym roku.  Również 
droga nr 718 (z Borzęcina w kierunku Ożarowa) ma szansę być w tym roku remontowana – 
jeżeli pokonane zostaną problemy proceduralne.  
Spotkanie z przedstawicielami TP SA  dotyczyło pewnych inwestycji modernizacyjnych sieci i 
urządzeń modernizacyjnych na terenie gminy, przedstawiciele chcieli się dowiedzieć jakie są 
potrzeby i perspektywy rozwoju gminy, co ma posłużyć do opracowania planu rozwoju 
inwestycyjnego.  
 
Radna K. Gąsowska spytała czy w związku z zakwestionowaniem przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową § 3 uchwały trzeba podejmować inne uchwały lub zmienić podjętą.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że należy podjąć nową uchwalę, w obecnych 
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zmianach budżetowych znajduje się 12tyś. zł w odpowiednim paragrafie, co umożliwi 
podjęcie uchwały. 
 
Radna K. Gąsowska spytała jakie są w tej chwili perspektywy dalszych zmian w komunikacji.  
 
Wójt odpowiedział, że było spotkanie, radna Gąsowska przekazała swoją propozycję 
odnośnie rozwiązania problemu komunikacji w okolicach ulicy Sienkiewicza i Mościckiego, jej 
wariant jest brany pod uwagę. Od jutra będą wprowadzone korekty, głównie w zakresie linii 
klaudyńskich 712 i 726, zmieni się numer linii 726 i jej częstotliwość kursowania -
zredukowana zostanie do dni roboczych i godzin szczytowych. Zmiany będą monitorowane, 
nie wyklucza dalszych korekt.    
 
Radny S. Sumka spytał o spotkanie z KPN w sprawie rowów biegnących przez teren parku, 
czy w trakcie tego spotkania omawiany był staw w Borzęcinie i kwestia rowu Z5.  Przy stawie 
przy jednostce wojskowej wędkarze zatykają rów odwadniający Wojcieszyn, Wierzbin i 
Zalesie, powodując podtopienia piwnic.  
 
Wójt wyjaśnił, że dyrekcja KPN zinterpretowała zapisy nowego prawa wodnego w zakresie 
konserwacji ścieków na terenie parku, stwierdzając że nie podlegają jurysdykcji parku. W tej 
sprawie zostało zwołane wspólnie ze Starostą i przedstawicielami różnych urzędów narada, 
na której zdecydowano o wystosowaniu zapytania do Wojewody o rozstrzygnięcie sporu 
kompetencyjnego. 
Odnośnie wędkarzy poprosił o interwencję sołtysa lub radnego w Referacie Ochrony 
Środowiska, w celu doraźnego odtamowania.   
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia na 2011 rok planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała określa szczegółowe warunki 
dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz podział środków między 
placówki oświatowe. Na wspólnym posiedzeniu Komisji w § 5 ust. 2 po wyrazie „szkoły” 
dopisano „lub przedszkola”.  Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych Kultury i Kultury Fizycznej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie § 1 – 6, uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.    
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/20/11 - w sprawie przyjęcia na 2011 rok planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Stare Babice  
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych  
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  
za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone przez Gminę Stare 
Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku z nowelizacją ustawy o systemie 
oświaty rada gminy zobligowana została do ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne w czasie przekraczającym wymiar zajęć przeznaczony 
na realizację programu wychowania przedszkolnego (czyli 5 godzin dziennie). 
Uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw 
Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. Członkowie Komisji przyjęli stawkę 3,5zł za każdą 
rozpoczętą godzinę korzystania ze świadczeń. Potem pojawiły się wątpliwości, Radna 
Kaczurba przysłała maile z informacjami dotyczącymi sprawy, Pani Majchrzak przekazała to 
Panu Jarkowcowi i Radcy Prawnemu.   
 
Radca prawny ustosunkował się do zapytań i wątpliwości radnej Kaczurby następująco: 
- część wątpliwości dotyczy spraw merytorycznych i ewentualnych wniosków radnej, które 
powinny być rozstrzygane w drodze głosowania,  
- odnośnie pytania pierwszego  

„Nie wiadomo jak traktować rodziców, którzy w umowie zadeklarują, że ich dziecko 

będzie przebywać w przedszkolu np. do ośmiu godzin, a potem notorycznie będą odbierać 

je później. Czy sankcje można będzie zapisać w umowie z rodzicem i czy te ew. sankcje nie 

powinny być również wpisane w uchwałę?” 

 - uchwała ma za zadanie ustalić wysokość opłat za świadczenia, nie ma podstaw 
prawnych do sankcji a przepisy określają uprawnienia i obowiązki rodziców i prawnych 
opiekunów dziecka, w sytuacji gdy rodzice nie wywiązują się z deklaracji przedszkola w 
drastycznym przypadku mogą zastosować wypisanie dziecka albo zmianę deklaracji, materia 
uchwały rady gminy nie powinna wnikać w te sprawy, według niego nie ma możliwości 
różnicowania stawek na godziny nie zgłoszone przez rodzica, uważa, że propozycja z projektu 
uchwały jest propozycją właściwą,  
- odnośnie pytania drugiego  

„(…)czy w uchwale nie powinny się znaleźć konkretne godziny w jakich świadczone są 

usługi bezpłatne”  

- nie widzi zasadności wpisywania w uchwałę rady gminy godzin realizacji podstawy 
programowej, gdyż usztywniłoby to prace przedszkola, to co dotyczy realizacji podstawy 
programowej powinno być uregulowane w statucie przedszkola,  

- odnośnie pytania trzeciego stwierdził, że to tylko informacja a pytanie o kalkulacje 
nie jest pytaniem do niego,  

- odnośnie pytania czwartego o dotacjach dla przedszkoli niepublicznych stwierdził, 
że mówi o tym art. 90 ustawy o systemie oświaty – „dotacje dla niepublicznych przedszkoli 

przysługują (…) w wysokości nie niższej niż 75% ustalonych w budżecie gminy wydatków 

bieżących ponoszonych w przedszkolach publicznych”, im mniej gmina przeznacza na 
przedszkola publiczne tym mniejszą dotacje otrzymują przedszkola niepubliczne, a opłaty, o 
których mowa w uchwale będą wpływać do budżetu gminy i gmina będzie je przeznaczać na 
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utrzymanie placówek.     
 
Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty A. Jarkowiec poinformował, że do 
przedszkoli publicznych uczęszcza 345 dzieci, w tym: 
- po 6 godzinach wychodzi 10 dzieci, 
- po 7 godzinach - 24 dzieci, 
- po 8 godzinach - 186 dzieci, 
- po 9 godzinach - 76 dzieci, 
- po 10 godzinach - 32 dzieci, 
- po 11 godzinach - 17 dzieci. 
Rodzice głównie deklarują 8-godzinny pobyt dzieci w przedszkolach, jeśli odbierają wcześniej 
to nic się w opłatach nie zmienia.   
 
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy przesunięcie podjęcia uchwały wiąże za sobą jakieś 
konsekwencje, spytał kiedy jest nabór?  
 
Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty odpowiedział, że dziś jest ostatni dzień 
naboru.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rodzice składając wnioski o przyjęcie dzieci do 
przedszkoli nie znają wysokości opłat.  
 
Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty A. Jarkowiec dodał, że zgodnie z kalkulacją 
stawka godzinowa wyniosła 2,60zł, przy podniesieniu stawki zachwiana zostanie relacja 
między wkładem rodziców a gminy, a zgodnie z ustawą gmina powinna zapewniać 5 
godzinny pobyt dzieci w przedszkolu.   
 
Radna B. Skrońska spytała czy podniesienie stawki godzinowej zwiększa przychód i koszty 
czyli to co trzeba zapłacić placówkom niepublicznym. To było kwestia sporną na posiedzeniu 
Komisji Oświaty. Obecnie wydaje jej się, że stawka 3,50zł nie jest stawką właściwą.  
 
Radny D. Sobczak zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik o wyjaśnienie czy rozbieżności 
pomiędzy nią a Panem Jarkowcem zostały wyjaśnione i stanowiska zbliżone.  
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na posiedzeniu Komisji przeglądając uchwałę widziała, że koszt 
całkowity utrzymania dziecka w przedszkolu wynosi 2,60zł a propozycja w uchwale była 
2,00zl, dochodząc później dowiedziała się, że radni ustalili 3,50zł. W związku z tym, że 
całkowity koszt dziecka wynosi 2,60zł a kwota ustalona dla rodzica 3,50zł czyli automatycznie 
gmina będzie miała wyższy dochód i zarabiała na dziecku, złotówka będzie nadwyżką i będzie 
trzeba ja wydatkować - automatycznie wzrośnie koszt i wydatek, co posłuży do wyliczenia do 
stawki dziennej i ona nie będzie 2,60zł a będzie wyższa. Uważa, że stawka powinna wynosić 
2,60zł  albo mniej.  
 
Radna J. Maj-Kowalska wyjaśniła, że Pan Jarkowiec na posiedzeniu Komisji poinformował, 
że kwota 2,00zł do uchwały została wpisana aby nie było pustego miejsca, a punktem wyjścia 
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do dyskusji była stawka 2,60zł   
W związku z tym, że były rozbieżności pomiędzy stanowiskiem Pani Skarbnik a Pana 
Jarkowca i jeszcze są wątpliwości złożyła wniosek  o zdjęcie projektu uchwały z porządku 
obrad, przedyskutowanie sprawy w Komisji i przedstawienie jej na następnej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek formalny o zdjęcie projektu 
uchwały z porządku obrad. 
 
Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, 
przy 2 głosach „przeciwnych”, przy obecności 15 radnych (14 radnych brało udział w 
głosowaniu).  
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że konieczność ustalenia nowej sieci przedszkoli 
wynika z powstania w gminie nowego Przedszkola w Bliznem Jasińskiego.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/21/11 - w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Stare Babice   
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wniesienia aportu 
rzeczowego w postaci prawa własności gruntów oraz zamiany nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 
podjętej w czerwcu 2010r. i wynika z interpretacji przepisów związanych z podatkiem VAT. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie § 1 i uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/22/11 - zmieniająca uchwałę w sprawie wniesienia aportu 

rzeczowego w postaci prawa własności gruntów oraz 
zamiany nieruchomości  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej 
nr ew.41 stanowiącej własność gminy położonej we wsi Wojcieszyn. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego najmu nieruchomości w Wojcieszynie z 
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przeznaczeniem na stacje bazową telefonii cyfrowej firmy PTK Centertel  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/23/11 - w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej nr 

ew. 41 stanowiącej własność gminy położonej we wsi 
Wojcieszyn  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów położonych we wsi 
Babice Nowe. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
nabycie nieruchomości w Babicach Nowych, z przeznaczeniem na urządzenie zjazdu z ul. 
Warszawskiej. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/24/11 - w sprawie nabycia gruntów położonych we wsi Babice 

Nowe  
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych  
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2008-2012 oraz zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład tego zasobu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wydzielenie z lokali 
mieszkalnych nie przeznaczonych do sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Mariewie. 
 
Radna B. Skrońska stwierdziła, że w uzasadnieniu napisane jest, że Państwo Mazurkiewicz 
będący najemcami  złożyli wniosek o wieczyste użytkowanie. Spytała czy to jest powód, bo w 
uzasadnieniu nie ma informacji, że gmina jest zobowiązana przeprowadzić remont i dlatego 
rozważane jest oddanie w użytkowanie wieczyste. Spytała jak nieruchomość trafiła do 
Państwa Mazurkiewicz, jakie są powiązania gminne. Zastanawia się czy jak zostanie to 
wydzielone to nie lepiej sprzedać działki, nie widzi interesu gminy w oddaniu w użytkowanie 
wieczyste.  
 
Wójt wyjaśnił, że: 
- gmina interesu na ten nieruchomości nie zrobi, 
- w latach 70-tych był program mieszkaniowy dla nauczycieli i zostały wybudowane tego typu 
domki,  
- pani Mazurkiewicz była nauczycielem, obecnie jest nauczycielem emerytowanym, jej taki 
dom przysługiwał i został przydzielony zgodnie w ówczesnym prawem, 
- na właścicielu ciąży  obowiązek utrzymania domku w określonym stanie technicznym, 
domek jest wyeksploatowany,  wymaga generalnego remontu,   
- najlepszym interesem gminy  jest zbycie, a Państwu Mazurkiewicz przysługuje prawo 
pierwokupu,     
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Przewodniczący Rady Gminy spytał czy można wymeldować lokatorów z tego domu.  
 
Wójt odpowiedział negatywnie, można tylko zaoferować lokal zastępczy.  
 
Radny T. Szuba zauważył, że są jeszcze trzy domki tego typu w Babicach, a Gminie 
niekoniecznie zależało żeby użytkownikom tych domków oddać je w użytkowanie wieczyste, 
wszystkich obywateli należy traktować równo, więc jeśli podjęta będzie ta uchwała to nie 
będzie podstaw do odmówienia pozostałym użytkownikom.  
 
Radca Prawny stwierdził, że w każdym przypadku będzie to decyzja autonomiczna, w 
interesie gminy może leżeć zbycie czy ustalenie prawa użytkowania wieczystego tej 
nieruchomości a nie kolejnych nieruchomości, można przypuszczać że użytkowanie 
wieczyste jest zaproponowane przez wnioskodawców, gdyż w pierwszym okresie jest tańsze. 
Zwrócił uwagę, że ta uchwała dotyczy tylko możliwości zadysponowania tą nieruchomością 
na rzecz aktualnych najemców, nie mówi o dalszym postępowaniu. W tym celu Rada Gminy 
musi podjąć kolejną uchwałę.  
 
Wójt dodał, że nieruchomość ta omyłkowo znalazła się w wykazie zasobu mieszkaniowego  
i ta uchwała naprawia błąd.  
 
Radny T. Szuba zwrócił uwagę, że podjęcie uchwały może spowodować napięcie na linii 
gmina a emerytowani nauczyciele. Sprawa jest znana niektórym radnym. Jednak nie jest 
przeciwny przekazaniu w użytkowanie wieczyste nieruchomości w Mariewie.  
 
Radna B. Skrońska spytała jaka będzie wycena tej nieruchomości.  
 
Radca Prawny wyjaśnił, że transakcja nie może być dokonana bez wykonania operatu 
szacunkowego. Można się zastanawiać co będzie bardziej opłacalne czy sprzedaż czy oddanie 
w użytkowanie wieczyste, ale dopiero po podjęciu tej uchwały procedura będzie podjęta.  
Zgodził się z radnym Szubą, że taka uchwała wywołuje dyskusję i ta może się pojawić na sesji, 
jednak od strony  formalnej są to dwie różne kwestie. Jeżeli Rada Gminy uzna za stosowne 
zajęcie się domkami w Babicach, będzie to wymagało odrębnej uchwały.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/25/11 - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy na lata 2008-2012 oraz zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład tego zasobu  

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 
się” obecności 15 radnych  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Komendą 
Powiatową Policji dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zawarcie 
porozumienia o dofinansowanie Policji kwotą 80.000zł. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/26/11 - w sprawie zawarcia porozumienia z Komendą 

Powiatową Policji dla Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego   

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) 
na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ustawa z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu 
sołeckim umożliwiła radzie gminy wyodrębnienie w budżecie środków stanowiących fundusz 
sołecki. Na wspólnym posiedzeniu Komisji przeprowadzona została szeroka dyskusja 
dotycząca funduszu sołeckiego. Pod głosowanie zostaną poddane dwa warianty uchwały.  
 
Radna B. Skrońska poinformowała o danych dotyczących funduszu sołeckiego z lat 2010-
2011: 
- na 2010 wpłynęło 17 wniosków, z czego 8 zrealizowano na kwotę ponad 168tys. zł, 
- na 2011 wpłynęło 20 wniosków, z czego przyjęto do realizacji 14, na kwotę ponad 313 tys. 
zł.  
Według niej jest to dowód na to, że wszyscy się uczymy.  
 
Radna K. Gąsowska spytała w jakim procencie gmina otrzymuje zwrot z budżetu państwa 
wydatków na fundusze sołeckie. 
 
Wójt odpowiedział, że gmina nie ma szans na dofinansowanie w pełnej wysokości, są pewne 
kryteria, które gminę dyskwalifikują, nie pamięta szczegółów dotyczących zasad zwrotu.  
 
Radny D. Sobczak zwrócił uwagę, że fundusz sołecki spełnia rolę społeczną i edukacyjną dla 
społeczeństwa. Przyjmując fundusz Rada Gminy daje sygnał mieszkańcom, że są szanowani  
i traktowani jak partnerzy.  
 
Radny S. Lesisz jest za funduszem sołeckim. 
 
Radny K. Szuba spytał czy uchwała o wprowadzeniu funduszu sołeckiego będzie 
rozpatrywana każdego roku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział twierdząco.  
 
Radny L. Poborczyk uważa, że mieszkańcy będą bardziej szanowani, jeżeli otrzymają do 
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wykorzystania całą sumę funduszu sołeckiego. Liczby przytoczone przez radną Skrońską 
wykazują, że fundusz sołecki realizowany jest w 50%, co oznacza że 200-300tys. zł jest 
zablokowane w budżecie.  Uważa, że złożenie wniosków przez sołtysów i rady sołeckie a 
realizowanie zadań przez Urząd Gminy spowoduje w pełni wykorzystanie funduszu.   
 
Radna A. Kaczurba zwróciła uwagę na następujące fakty: 
- wykorzystanie przez daną wieś funduszu sołeckiego nie jest obligatoryjne,  
- nie trzeba wykorzystywać całej kwoty z funduszu sołeckiego, która jest przyznana,  
- do budżetu wprowadzane jest tylko to co zostanie przyjęte przez Wójta (właściwie złożone 
wnioski), 
-  nie ma możliwości aby 300tys. zł było zarezerwowane w budżecie i niewykorzystane  
- sprawna realizacja zadań z funduszu sołeckiego zależy od urzędników i sołtysa. 
Odnośnie realizacji funduszu sołeckiego Lipkowa poinformowała, że rozmawiała ze 
wszystkimi kierownikami referatów, którzy mają realizować fundusz, wie jaki będzie 
harmonogram prac.  
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że jej sołtys jest za przyjęciem funduszu sołeckiego.  
Uważa, ze radni powinni porozmawiać że swoimi sołtysami, dowiedzieć się jak sprawa 
wygląda, być może potrzebna jest pomoc w wypełnianiu wniosków.  
 
Radny D. Sobczak stwierdził, że dzięki funduszowi zwiększa się rola zebrania sołeckiego, 
mieszkańcy na zebraniach mają możliwość opowiedzenia o swoich problemach. Uważa, że 
na temat funduszu powinni wypowiedzieć się sołtysi.  
 
Radna B. Skrońska poinformowała radnego Poborczyka, że na 2011 rok wnioski wpłynęły na 
kwotę 416tys. zł a przyjętych do realizacji jest na kwotę ponad 313 tys. zł, jest to więcej niż 
70%  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na zebrania sołeckie przychodzi znikoma liczba 
mieszkańców z danej wsi, zainteresowanie społeczne jest niewielkie, jest to realizowanie 
pomysłów pojedynczych osób.  Wnioski wpływające do Urzędu są wielokrotnie poprawiane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie I wariant § 1 projektu uchwały: 
„wyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie na 2012r.  środków stanowiących fundusz 
sołecki” 
- 7 głosów „za”, przy obecności 15 radnych.   
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie II wariant § 1 projektu uchwały: 
 „nie wyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie na 2012r.  środków stanowiących 
fundusz sołecki” 
- 8 głosów „za”, przy obecności 15 radnych. 
 
Biorąc pod uwagę wyniki głosowanie treść § 1 otrzymała brzmienie: 
„Nie wyraża zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków 
stanowiących fundusz sołecki”  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/27/11 - w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki  
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 10 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciwnych”  
przy obecności 15 radnych.  
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 
rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada: 

− zwiększenie dochodów o kwotę 279 057,00 zł. dochody po zmianach wynoszą  
58 585 799,00 zł.  

− zwiększenia wydatków o kwotę 237 007,00 zł. wydatki po zmianach wynoszą   
59 272 477,00 zł.  

− zmiany wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach Funduszu sołeckiego w 
podziale na sołectwa.  

 
Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie § 1 – 3, uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/28/11 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2011r.   
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

16. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Janowie  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie ulicy 
położonej w Janowie nazwy – gen. Witolda Urbanowicza. Projekt uchwały został 
przygotowany zgodnie z nową procedurą przyjętą uchwałą Rady Gminy w sprawie zasad 
stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz drogom 
wewnętrznym w Gminie Stare Babice.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/29/11 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Janowie   
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu). 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w 
Babicach Nowych 
 
Przewodniczący Rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie ulicy 
położonej w Babicach Nowych nazwy – gen. Mieczysława Dąbkowskiego. Projekt uchwały 
został przygotowany zgodnie z nową procedurą przyjętą uchwałą Rady Gminy w sprawie 
zasad stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz 
drogom wewnętrznym w Gminie Stare Babice.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/30/11 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej  

w Babicach Nowych   
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

18. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położnej w 
Borzęcinie Małym 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie ulicy 
położonej w Borzęcinie Małym nazwy – Wschodzącego Słońca. Projekt uchwały został 
przygotowany zgodnie z nową procedurą przyjętą uchwałą Rady Gminy w sprawie zasad 
stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz drogom 
wewnętrznym w Gminie Stare Babice.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr   IV/29/11 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej  

w Borzęcinie Małym   
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 

19. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli „Analiza umów 
zawartych pomiędzy gminą a kontrahentami pod względem celowości, legalności i 
gospodarności za 2010 rok”. 
 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radny K. Szuba odczytał protokół z „Analizy umów 

zawartych pomiędzy gminą a kontrahentami pod względem celowości, legalności i 

gospodarności za 2010 rok” – protokół stanowi załącznik nr 3 do protokółu.   
 

20. Zapytania radnych. 
 
Radny S. Lesisz zwrócił się z prośbą, żeby Pan Łada zamieścił w gazecie wyniki głosowania 
nad funduszem sołeckim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Pan Łada nie jest jego podwładnym i nie może 
zobowiązać go do czegokolwiek.  
 
Radny S. Lesisz spytał Wójta czy od 1 marca pogorszyła się mu komunikacji. Poinformował, 
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że Wójt  stwierdził, że za niego płaci jak on jeździ autobusami na kontrole. Jego wyborcy nie 
chcą festynu na 14-15 sierpnia, Babinicza 6 stycznia, tylko dołożenia do komunikacji.  
 
Radna A. Kaczurba spytała czy przewidywane jest spotkanie z radnymi, przedstawicielami 
stowarzyszeń, sołtysami czy członkami rad sołeckich w celu skonsultowania zmian jakie mają 
być w przyszłości wprowadzone w komunikacji. 
 
Radny D. Sobczak spytał dlaczego poważne zmiany w budżecie nie są konsultowane z 
Komisją, która zajmuje się sprawami budżetowymi. Dlaczego ul. Żurawiowe Mokradła 
została wykreślona z budżetu na rok 2011 i jakie są szanse budowy tej ulicy w tym, 
ewentualnie przyszłym, roku. Kiedy zostanie rozpoczęta wymiana kolektora ściekowego. 
 
Radna J. Maj-Kowalska poinformowała, że na ul. „Hubala” Dobrzańskiego przy lesie jest 
przystanek linii 714, po jednej stronie ulica jest oświetlona ale na przystanku jest ciemno. 
Dowiedziała się, że przystanek usytuowany jest na terenie nie należącym do gminy. Spytała 
czy można  doświetlić ten teren lub wystąpić do właściciela o doświetlenie.  
 
Radny L. Poborczyk zwrócił się z prośbą o jak najszybsze rozpatrzenie pisma, które zostało 
dzisiaj skierowane do Wójta w sprawie sklepu.  
Spytał czy będą wykonane przepusty pod trasą S8 pod kanalizację dla mieszkańców Bliznego.  
Poinformował, że opracowuje uwagi mieszkańców dotyczące nieprawidłowości po budowie 
trasy S8 np. oznakowania czy skrętów, przekaże je aby Wójt mógł je przedstawić na 
spotkaniu.  
 
Radny S. Sumka zwrócił uwagę, że na linii L6 jeździły samochody typu Ford,  spytał czy to 
była sytuacja przejściowa, taki autobus zagraża bezpieczeństwu większej ilości pasażerów.  
Spytał czy będzie kontynuowany program konserwacji obiektów sakralnych, którym 
zajmowały się pani Jolanta Stępniak i radna Justyna Szczepanik.   
 
Radna B. Skrońska spytała czy jest możliwość określenia w czasie kiedy powstanie 
oświetlenie ul. Poprzecznej.  
 
Radna A. Kaczurba zwróciła się z prośbą o wyeksponowanie na stronie internetowej 
informacji o bezpłatnej linii Z 714, finansowanej przez gminę Izabelin.  
 
Radny S. Lesisz spytał czy można skrócić trasę L6 do kapliczki w Lipkowie a 712 przedłużyć o 
4km 700m. 
 
Radny A. Kotwicki spytał czy gmina przymierza się do modernizacji ewidencji gruntów.   
 

21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt ustosunkował się do pytań radnych następująco: 
- pytania radnego Lesisza – komunikacja się poprawiła, liczba wozokilometrów zwiększyła się 
w stosunku do liczby sprzed wprowadzenia zmian, gmina jest liderem wśród 22 gmin wokół 
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warszawskich jeśli chodzi o liczbę wozokilometrów w stosunku do liczby mieszkańców,  
 - nigdy nie użył określenia, że za radnego Lesisza płaci, przypomina sobie rozmowę z 
radnym, któremu powiedział, że gmina płaci za darmowe bilety osobom, którym zostały one 
przyznane,  
- pytanie o skrócenie linii L6 - wszystkie konstruktywne wnioski, które mają poprawić układ 
komunikacyjny będą wnikliwie rozpatrywane, problem z komunikacją zbiorową jest taki, że 
nie ma idealnego rozwiązania, każda zmiana dla pewnej grupy pasażerów powoduje 
niekorzystne rozwiązania, sztuka polega na tym żeby przyjąć rozwiązanie najmniej 
dokuczliwe,  1 marca zwrócił się z apelem o monitorowanie nowego układu do sołtysów i 
składanie wniosków, uwagi są analizowane, odbyło się spotkanie, na którym padło wiele 
interesujących  propozycji, ale radny Lesisz nie zgłosił żadnych poza wnioskiem aby wrócić do 
poprzedniego układu, przeprowadzone badania wykazały, że na linii L 6 nie są potrzebne 
większe autobusy teraz okazało się odwrotnie,  
- poinformował, że będzie wprowadzona dodatkowa linia do Starostwa Powiatu przez 
Lipków ul. Jakubowicza, następnie Sportową do ul. Warszawskiej, Rynku i Ogrodniczą do 
Ożarowa i poprawi rolę węzła przesiadkowego w Babicach.  
- jest otwarty na spotkanie ale w gronie radnych i sołtysów, co pozwoli na przedyskutowanie 
wszelkich bolączek,  
- sprawdzi czy jest informacja o linii Z 714 na stronie. 
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że jeśli będzie zorganizowane spotkanie to radni zostaną 
poinformowani, a nie radni mają się organizować. Poprzednie spotkanie z ZTM było bardzo 
owocne.  
Odnośnie linii Z 714 poinformowała, że nie było informacji, że ta linia jeździ i jak jeździ, na 
przystankach nie ma kartek.  
 
Wójt odpowiedział, że za informacje na słupkach przystankowych odpowiada ZTM. 
Poinformował, że po pierwszych obserwacjach zostanie zorganizowane spotkanie.  
Odpowiadając na pytania radnego Sobczaka o konsultowaniu zmian budżetowych 
poinformował, że zmiany budżetowe są konsultowane, jednak zachodzą pojedyncze zmiany 
które są wprowadzane autopoprawką, radni otrzymują teksty autopoprawek z odpowiednim 
wyprzedzeniem, jeśli się nikt do nich nie odnosi na posiedzeniach to nie oznacza, że nie są 
konsultowane.   
Odnośnie ul. Żurawiowe Mokradła wyjaśnił, że: 
- utwardzić nawierzchni ulicy się nie da ponieważ nie została wymieniona kanalizacja 
sanitarna a trzeba to wykonać bo poprzednia została wadliwie wykonana – olbrzymie ilości 
wody są pompowane do kanalizacji, Eko-Babicom opłaca się na swój koszt wymienić całą 
kanalizację żeby koszty zmniejszyć,    
- inną trudnością jest nielegalne podłączenie się przez mieszkańców do nieszczelnej 
kanalizacji sanitarne z wodami z nieruchomości (rynien, nawierzchni utwardzonych), 
skutkuje to olbrzymimi kosztami dodatkowymi za przepompowanie czystej wody do 
oczyszczalni,    
- oferty złożone w przetargu na wymianę kanalizacji sanitarnej dwukrotnie przekraczały 
koszty, a przyczyną tego jest potrzeba wykonania odwodnień posesji, jednak nie jest to 
zadanie gminy tylko podatnika, gminy nie stać na wydatek ponad 3,2mln zł na 
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odprowadzenie wód mieszkańcom,  
-  zaproponował sołtysowi i radzie sołeckiej przystąpienie do dyskusji nad rozwiązaniem 
problemu właścicieli nieruchomości,  
- jeżeli woda z posesji zostanie zagospodarowana to po kilku miesiącach gmina przystąpi do 
utwardzenia drogi,  
- brak odwodnienia posesji jest przyczyną autopoprawki – zdjęcia zadania z budżetu.  
 
Radny D. Sobczak poinformował, że w 1995r. powstał protokół rozliczenia inwestycji 
(budowy spółdzielni), protokół zostanie dołączony do memorandum, które mieszkańcy 
przygotowują do Wójta i Radnych, w tym protokóle zapisano, że w zamian za przekazanie 
gminie przez dawną Wojskową Spółdzielnię Budowy Domków Jednorodzinnych wszystkich 
instalacji i dróg  miała być zrobiona droga i odwodnienie terenu. 
Odnośnie pierwszego pytania o nieinformowanie lub późne informowanie o zmianach 
powiedział, że jest to jego opinia, niektórzy radni się z nią zgadzają – poważne zmiany nie 
mogą być omawiane na zasadzie pytań, tylko Pani Skarbnik lub ktoś odpowiedzialny za 
finanse powinien szczegółowo omówić.  
 
Wójt stwierdził, że nie było deklaracji ani zobowiązania gminy do odwodnienia terenu 
posesji można mówić o odwodnieniu ulicy i gmina chce to wykonać ale wcześniej mieszkańcy 
muszą zagospodarować wodę opadową w ramach własnych nieruchomości.  
Odnośnie pytania o doświetlenie przystanku autobusowego poinformował, że zleci sprawę 
do Referatu Gospodarki Komunalnej, który zreferuje mu jak sytuacja wygląda.  
Odnośnie pytania radnego Poborczyka o sklep, poinformował, że rozmawiał z Panią 
Morawską żeby sprawę szybko załatwić.  
Odnośnie trasy S8 Zastępca Wójta odbył naradę z Wicedyrektorem Długowskim, który 
przyjął uwagi gminy, ma przesłać odpowiedź.  
Odnośnie pytania radnego Sumki o linię L6 poinformował, że niektóre kursy mają większa 
liczbę pasażerów niż wychodzi z badań, będzie większy autobus, ale trzeba się w tym 
zakresie porozumieć z ZTM i PKS Grodzisk Mazowiecki   
Odnośnie konserwacji figur poinformował, że wniosek jest u Marszałka i nie został jeszcze 
rozpatrzony.  
Odnośnie oświetlenie ul. Poprzecznej wyjaśnił, że modernizacja tej drogi jest w budżecie 
powiatu, po uzyskaniu pozwolenia na budowę Powiat przejmie grunty i dopiero wtedy 
będzie zgoda na posadowienie słupów.  
 
Radna B. Skrońska wyraziła zadowolenie z komunikacji i dialogu w tej sprawie między gminą 
a sołtysami, za co podziękowała.  
 
Wójt odpowiadając na pytanie radnego Kotwickiego odnośnie modernizacji ewidencji 
gruntów odpowiedział, że odbyła się narada w powiecie z panem Piątkowskim. Pan 
Piątkowski nie widzi możliwości rozpoczęcia tego w tym roku, ale zaproponował gminie aby 
w pierwszej kolejności dokonać weryfikacji budynków zamieszkałych i oddanych do 
użytkowania.  
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22. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie obrad publiczność może 
zadawać pytania, zgodnie z § 29 Statutu Gminy zapytania składa się w sprawach aktualnych 
problemów gminy, a także w celu uzyskania informacji o stanie faktycznym. Rada Gminy nie 
rozpatruje indywidualnych spraw, przedmiotem obrad rady mogą być jedynie sprawy 
publiczne dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy prywatne czy osobiste ( art.6 ust.1 
ustawy o samorządzie gminnym). 
 
Pani W. Sitnicka mieszkanka Starych Babic poinformowała, że: 
- prowadzi dom opieki, 
- w ubiegłym roku wystąpiła z wnioskiem o zmniejszenie powierzchni biologicznie czynnej, co  
zostało uchwalone przez gminę ale nie przez radnych, 
- Pani Mazur poinformowała ją, że ma taką decyzję, ale nie otrzymała odpowiedzi od gminy, 
- w sierpniu był wyłożony do wglądu plan miejscowy, na najbliższej sesji miało być 
rozpatrywane,   
- prowadzi dom opieki nad ludźmi starszymi i w związku z brakiem decyzji nie może otrzymać 
dotacji od wojewody, nie ma zakazu dotowania domów opieki, dlaczego radni i wójt nie chcą 
pomóc starszym osobom.  
 
Sołtys W. Sulwiński wyraził żal, że z sołtysami nie był konsultowany fundusz sołecki a 
argumenty nie zostały przedstawione.   
 
Przewodniczący Rady Gminy radnemu Lesiszowi, który wypowiadał się bez udzielenia głosu 
zwrócił uwagę, że działa w oparciu o statut, który został uchwalony przez Radę Gminy i jest 
zobowiązany postępować według jego postanowień.  
 
Sołtys T. Kuzmowicz wyraził krytyczne zdanie w zakresie nowej komunikacji i stwierdził, że 
nie odbywają się już kwartalne narady z sołtysami  
 
Pan W. Orzechowski mieszkaniec ul. Żurawiowe Mokradła odnośnie utwardzenia ul. 
Żurawiowe Mokradła poinformował, że: 
-  nie wszyscy są podłączeni z wodą deszczową do kanalizacji deszczowej a  
odpowiedzialności zbiorowej nie ma, 
- jest mieszkańcem od 5 lat i proces z roku na rok nie postępuje, 
- powstała tablica z informacją, że na wiosnę ubiegłego roku zostanie poprawiona kanalizacja 
na osiedlu, nie zostało to wykonane a mieszkańcy wyłożyli swoje pieniądze i otrzymali 
informację, że nie jest możliwe bo nie ma pieniędzy na budowę kanalizacji, a jak teraz Spółka 
dostała pieniądze na kanalizację to nie ma w budżecie pieniędzy na drogę, 
- uważa, że radny powinien złożyć wniosek aby powstała lista działań związanych z zadaniem 
z określeniem terminu  wykonania poszczególnych czynności.   
 
Pan T. Chudecki mieszkaniec Lipkowa poinformował, że w sesji uczestniczyły dwie 
mieszkanki Lipkowa, jedna przyjechała do niego do domu informując, że zwróciła się do 
Wójta i Przewodniczącego Rady o możliwość zabrania głosu w sprawie komunikacji i została 
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poinformowana, że nie może się wypowiedzieć. Nie zostały zachęcone żeby przyjść na 
następną sesję. Poprosił o potwierdzenie czy mieszkańcy mogą przyjść na sesję.  
Odnośnie komunikacji w Lipkowie stwierdził, że komunikacja się pogorszyła, czego dowodem 
jest zebranych ponad 300 podpisów.  
Spytał:  
- czy jest możliwość spotkania wójta z mieszkańcami miejscowości, w których komunikacja 
się pogorszyła, 
- czy jest możliwość wydłużenia linii 712 o 3 km do Lipkowa, gdzie mógłby wygodnie zakręcić, 
zabrać ludzi i dowieść do Młocin.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że nikogo z sesji nie wypraszał i nie mówił, że nie 
będzie można zabrać głosu, podkreślił, że nigdy nikogo nie zrażał do udziału w sesji rady 
gminy.  
 
Pan Gruchalski mieszkaniec ul. Żurawiowe Mokradła poruszył następujące problemy: 

− sprawa ul. Żurawiowe Mokradła znana jest od 10 lat, a konkretnie od chwili ustawienia 
tablicy z informacją, że wymiana instalacji kanalizacyjnej i ułożenie kostki brukowej 
wykonane zostanie w terminie sierpień 2008 – wrzesień 2009,  

− poprzedni radny pan Puścian sprawę tę uzgadniał, 

− rozmawiał z Wójtem 30 sierpnia 2010r., kiedy został potraktowany jako niepoważny 
człowiek,  następnie wysłał pismo 6 września 2010r.,  

− otrzymał pismo kierowane do sołtysa a do niego dodane 4-5  zgryźliwych linijek, 

− od 7 października 2010r. nie otrzymał żadnej odpowiedzi od Wójta,  

− zwrócił się do Przewodniczącego aby zobligować Wójta do udzielenia merytorycznej, 
wiarygodnej i odpowiedzialnej odpowiedzi, 

− uważa, że na następnym posiedzeniu Rada Gminy powinna przystąpić do ponownego 
rozpatrzenia funduszu sołeckiego.  

 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, ze żaden radny nie może obligować Wójta do pracy, 
rada gminy jest od stanowienia prawa a wójt od wykonywania uchwał. Wójt zobligowany 
jest odpowiednimi przepisami do udzielenia odpowiedzi i należy się do niego zwrócić.  
 
Wójt odpowiadając Pani Sitnickiej na pytanie dotyczące powierzchni biologicznie czynnej 
poinformował, że zmiana w planie jest w trakcie, nie ma jeszcze zgody Ministra Rolnictwa i 
sprawa się przedłuża. W związku z tym północno-wschodnia część gminy zostanie 
wydzielona z aktualizacji i przedłożona do uchwalenia w trybie nadzwyczajnej sesji. 
Procedura zmiany planu zakłada, że nie udziela się odpowiedzi pisemnej na wnioski do 
planu,  odpowiedzią jest wyłożony plan,  
Odnośnie dotacji dla domu opieki stwierdził, że nie słyszał żeby gmina mogła dopłacać do 
domu opieki, opieka nad osobami w podeszłym wieku czy chorymi nie jest zadaniem 
własnym gminy, gmina udziela pomocy poprzez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, w tym 
umieszczając niektóre osoby w państwowych domach opieki społecznej, nie można dotować 
prywatnych domów opieki społecznej, jeżeli wprowadza w błąd - to na kolejnej sesji 
informacje sprostuje. Poinformował, że dotacjami zajmuje się Gminny Ośrodek Pomocy 
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Społecznej.  
Odnośnie wypowiedzi sołtysa Kuzmowicz stwierdził, że w Zielonkach komunikacja się nie 
pogorszyła, wieś obsługiwana jest przez linię 719, gdzie wzrosła liczba kursów, 712 
obsługiwało Zielonki fragmentarycznie. 
 
Ponownie Przewodniczący Rady Gminy przywołał do porządku zakłócającego obrady 
radnego Lesisza.  
 
Wójt dodał do swojej wcześniejszej wypowiedzi, że mieszkańcy Zielonek mają możliwość 
skomunikowania się ze wszystkimi innymi liniami na Rynku w Babicach.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę radnemu Lesiszowi, żeby zachowywał się 
godnie, jego wyborcy powinni się wstydzić, radny przerywa obrady.  Ponownie przywołał 
radnego do porządku.  
 
Wójt odnośnie kwartalnych narad sołtysów stwierdził, że nigdy takie się nie odbywały, były 
raz w roku, jest otwarty na takie spotkania.  
Odnośnie wystąpienia pana Orzechowskiego stwierdził, że w gminie wykonuje się 70-80% 
inwestycji gdyż są przesunięcia. Stwierdził, że w zakresie budowy Żurawinowych Mokradeł  
moment rozpoczęcia zadania zależy od mieszkańców, gdyż większość z nich jest podłączona z 
wodami opadowymi do kanalizacji, trzeba ten problem rozwiązać na zasadzie dialogu.   
Na pytanie w sprawie komunikacji i rozmowy z przerwy z mieszkankami stwierdził, że 
wspólnie z Zastępcą całą przerwę rozmawiał z mieszkanką i zachęcał żeby została do 
ostatniego punktu i zabrała głos, ale ona nie mogła poinformowała, że w poniedziałek 
przyjdzie na spotkanie do Urzędu. Dodał, że jest możliwość spotkania ale nie z tysiącem osób 
tylko ich przedstawicielami.  
Radny Lesisz poruszał sprawę, że jego synowa nie ma jak dojechać do pracy do Klaudyna – 
od jutra będzie miała autobus pasujący do godzin pracy, jest to dowód na elastyczne 
podejście do głosów pasażerów. Odnośnie wydłużenia autobusu 712 stwierdził, że były 
robione pomiary, do linii 714 z najdalej położnego domostwa w Lipkowie jest 700m,  jeżeli 
linia 712 zostanie wydłużona to spadnie jej częstotliwość  
W wystąpieniu pana Gruchalskiego nie było pytania, wydaje mu się że na wszystkie pisma 
odpowiadał, sprawdzi to.  
 
Pan Gruchalski  przypomniał, że jego wystąpienie kierowane było do Przewodniczącego, 
przypomniał, że nie uzyskał odpowiedzi od 7 października a 11 stycznia pracownicy gminy 
zwrócili się do niego że pismo zaginęło i proszą o kserokopię, ale w dalszym ciągu odpowiedzi 
nie ma.  
 
Pan T. Chudecki spytał w jaki sposób mieszkańcy mają udowodnić, że wydłużenie linii jest 
konieczne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że przez Radę Gminy nie zostanie podjęta żadna 
uchwała, bo trasami zajmują się urzędnicy.  
 



Protokół Nr IV/11 

 

 

Strona  25 z 26 

 

 

Wójt powtórzył, że najlepszym rozwiązaniem jest zgłaszanie swoich uwag i postulatów do 
radnych, sołtysów i rad sołeckich, i z tym gronem można dyskutować i się spotykać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odebrał głos radnemu Lesiszowi, który zakłócał sesję, nakazując 
odnotowanie tego faktu w protokóle.   
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radna Gąsowska zauważyła, że w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy na lata 2008-2012 (…) wkradł się błąd literowy - w § 1 są błędnie wpisane 
lata 2008-2010 a powinny być 2008-2012, tak jak jest w tytule uchwały. Stwierdził, że 
poprawia ten błąd jako błąd literowy. Poprosił o zabranie głosu radnych, którzy mają inne 
zdanie na ten temat. 
 
Nikt nie zabrał głosu  

 
Pan W. Orzechowski uważa, że nie powinno się przerzucać problemu na mieszkańców, tylko 
wspomóc ich fachowcami ze spółki wodnej.  
 
Wójt stwierdził, że może dojść do takiej sytuacji, że Eko-Babice przystąpi do wymiany 
kanaliach sanitarnej, odetną mieszkańców i ludzie będą mieli dramat, dlatego trzeba 
mieszkańców ostrzec. Gmina chce podpowiedzieć mieszkańcom jak mogą to zrobić.  
Następnie Wójt zaprosił na otarcie wystawy poświęconej Janowi Pawłowi II w dniu 
jutrzejszym o godz. 15 w Domu Parafialnym Arka.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 28 kwietnia o 
godz. 15:00.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali druki oświadczeń 
majątkowych.  Wypełnione druki wraz z kopią zeznania podatkowego PIT  należy złożyć w 2 
egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia 2011r.   Przy wypełnianiu oświadczeń należy 
zachować staranność, wypełnić każdą rubrykę oświadczenia, jeżeli nie wypełniamy danej 
rubryki należy wpisać „nie dotyczy”, każdą stronę zaparafować oraz określić czy 
poszczególne składniki majątku wchodzą w skład małżeńskiej wspólności ustawowej czy 
stanowią majątek odrębny – jest  to najczęstszy błąd w oświadczeniach majątkowych, 
wskazywany w analizach Urzędu Skarbowego 
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23. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie IV 

sesji Rady Gminy Stare Babice. 
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